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 Dne 28.října jsme si připomněli vznik samostatného Československa. Na tentýž den připadlo i 110. 
výročí  narození básníka a učitele Karla Vokáče. Starosta obce Jiří Hahner, společně s Věrou 
Šmolíkovou (Vokáčovou), zástupci obce a žáky ZŠ Karla Vokáče důstojným způsobem uctili tato 
významná výročí. 
 
Z obsahu: 
Zprávy z jednání RO č. 67/2013 (2.10. 2013) a 68/2013 (16.10. 2013); Vyhodnocení – informační zpráva za září, 
říjen 2013; Policie ČR informuje; Zajímavosti  ze  Základní  školy  Karla Vokáče  Strašice; Strašičtí chovatelé 
navštívili výstavu v Hohenfelsu; 24 let po konci centrálního řízení jej opět zavádíme – ovšem …; Skauting ve 
Strašicích – pokračování č. 20; Zprávy od strašických hasičů; Říjnové muzejní „dožínky“; Z činnosti Místní 
knihovny a Brdské edice; Výstava ke 110 výročí narození Karla Vokáče; Kulturní pozvánky… 



Zprávy z jednání RO č. 67/2013 (2.10. 2013) a 68/2013 (16.10. 2013) 
J. Hahner a Ing. K. Šnaiberk 

 
RO č. 67/2013 
Projednáno 
1.Projednání zápisu a usnesení ZO ze dne 26.9.2013 
RO projednala zápis a usnesení ZO ze dne 26.9.2013 a přijala následující opatření. 
• Řešit připomínky občanů vznesené na jednání ZO – TV signál, revize rozhlasu. 
• Připravit podklady pro sepsání kupní smlouvy na pozemek p.č. 2104/81 s žadatelem. 
• Připravit podklady pro sepsání kupní smlouvy na pozemek p.č. 2105/8 a pozemek st.p.č.568/28  se společností 

Dynastes s.r.o. 
• Informovat žadatele o rozhodnutí ZO ohledně schválení převodu kupních práv k pozemku p.č. 2104/63. 
• Podepsat darovací smlouvu ohledně převodu pozemku p.č. 1622/20. 
• Zveřejnit záměr prodeje budovy č.p. 605 a okolního pozemku na úřední desce. 
• Reagovat na interpelace členů ZO. 
2. Smlouva o zřízení věcného břemene – RWE GasNet, s.r.o. 
RO projednala a schválila Smlouvu o zřízení věcného břemene z důvodu výstavby STL plynovodu ve Dvoře Úhrada za 
zřízení věcného břemene činí 500 Kč bez DPH. 
3. Žádost o odkup  
Žadatel požádal o možnost odkupu vojenské trezorové skříně z majetku obce. RO prodej schválila. 
4. Žádost o zábor plochy – ODS Rokycany 
Žadatel požádal o zábor/pronájem části plochy pozemku p.č. 3/1 za účelem umístění reklamního kvádru v době od 
18.10.2013 do 28.10.2013. Motivem banneru bude prezentace Občanské demokratické strany u příležitosti voleb do PS 
Parlamentu ČR. RO žádost schválila a stanovila poplatek ve výši 500 Kč za dobu užívání. 
5. Žádost o schválení podnájmu – Domov pod Brdy o.s. 
Žadatel požádal o možnost podnájemního vztahu v budově č.p., kterou má v současnosti v pronájmu. Jedná se o podnájemní 
vztah se současným uživatele firmou IMSTAVEX s.r.o. a dále o nového uživatele Internethome s.r.o., který pro svoji činnost 
potřebuje pronajmout plochu 1 m2 ve sklepních prostorách pro umístění technologie za účelem zřízení internetového 
připojení, které budou v budoucnu moci využívat klienti domova pro seniory. RO žádost schválila. 
6. Žádost o uvolnění tělocvičny  
Žadatel č.j. 1306/13  požádal o uvolnění tělocvičny v termínu 8.3.2014 a 29.3.2014 z důvodu pořádání florbalového turnaje 
BLMF. RO žádost schválila a požaduje, aby byly s dostatečným předstihem informovány všechny složky, které v daný 
termín tělocvičnu užívají. 
7. Žádost o ukončení nájmu zahrádky  
Žadatel požádal o možnost ukončení nájmu zahrádky č. 16 ke dni 31.12.2013. Dále žadatel doporučuje, aby byla zahrádka 
smluvně převedena na žadatele  č.j. 1364/13.  
8. Návrh řešení odtoku povrchových vod z místní komunikace  
RO projednala návrh řešení problematiky odtoku povrchových vod z místní komunikace od bývalé školky směrem k hlavní 
silnici od Strašic na Těně. RO bude řešit návrh v rámci plánovaných protipovodňových úprav. 
9. Žádost o poskytnutí příspěvku z rozpočtu na rok 2013 – Diakonie 
RO projednala a schválila  žádost (č.j. 1383/13)  o poskytnutí finančního příspěvku (2000,- Kč) z rozpočtu obce ve prospěch 
místního občana J.P. Finanční prostředky budou využity na krytí provozních nákladů v souvislosti pobytu občana 
v pobytovém zařízení v Merklíně. 
10. Žádost o prominutí penále – č.j. 1401/13  
Žadatelka požádala o prominutí penále za pozdní úhradu složenky za SKO. Platba poplatku proběhla 16.9.2013 převodem na 
účet obce. Dne 19.9. obdržela žadatelka složenku na úhradu penále. RO žádost neschválila, ale schválila splátkový kalendář 
na dlužnou částku.  
11. Žádost o převod nájemní smlouvy 
Žadatel č. 1316/13 požádal o převedení nájemní smlouvy na byt č. 7 v č.p. 558 ze své osoby na svoji manželku. Jako důvod 
uvádí současné rozvodové řízení. RO žádost schválila a požaduje před převodem nájemní smlouvy uhrazení případných 
pohledávek. 
12. Zpráva ze zasedání Bytové komise č. 34/13 
RO projednala a schválila zprávu z jednání Bytové komise č. 34/13 ze dne 17.9.2013. Příští jednání komise proběhne 
15.10.2013. 
13. Zápis komise Partnerství č. 23-2013 
RO projednala zápis z jednání komise Partnerství č. 23-2013 ze dne 9.9.2013. Příští jednání komise proběhne 21.10.2013. 
RO uvádí informaci, že osazení informační tabule s partnerskými městy nebylo povoleno Dopravním inspektorátem 
v Rokycanech.  
14. Zápis komise životního prostředí 
RO projednala a schválila zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 11.9.2013 a odvolává z  komise Mgr. M. 
Webera z důvodu pracovního a osobního vytížení, jmenovaný s odvoláním souhlasí. 
15. Reálná hodnota majetku určeného k prodeji – doplnění směrnice 
RO projednala a schválila doplněné znění směrnice Reálná hodnota majetku určeného k prodeji. 
16. Pojízdná prodejna masa a uzenin 
RO projednala a schválila žádost ohledně možnosti příjezdu pojízdné prodejny masa a uzenin firmy ŘEZPOF Třemošná. 
Prodejna by zajížděla do obce každé úterý cca v 15,30 hod. 
17. Žádost o splátkový kalendář – č.j. 1432/13 



Žadatel požádal o splátkový kalendář na dluh za nájemné pokoje v ubytovně č. 18 ve výši 22.400 Kč. Žadatel navrhuje 
měsíční splátku 500 -1000 Kč. Vzhledem k délce splácení bude žádost předložena  k projednání ZO. 
 
 
RO č. 68/2013 
Projednáno 
1. Žádost o odklizení spadaného dřeva  
Žadatel č.j. 1444/13 požádal o povolení k odklizení spadaného dřeva v lokalitě „Ve Slepičárně“. RO žádost schválila. 
2. Žádost o opravu hrobky  
Žadatel č.j. 1462/13 požádal o opravu hrobky, k jejímuž poškození mělo dojít vlivem růstu stromu, který byl údajně obcí 
v minulosti vedle hrobu vysazen. V případě, že nebude hrobka opravena, navrhuje žadatel její odkoupení do majetku obce. 
Pokud nedojde k dohodě, bude celá záležitost předána advokátovi. 
RO konstatuje, že strom byl v minulosti pokácen a vzhledem k nepřístupnosti pařezu, musel být pařez odstraněn manuálně, 
nikoliv pomocí frézy. Vzhledem k objemu pařezu a odhadovanému stáří, nelze s jistotou tvrdit, kdo strom vedle hrobky 
zasadil. Během šetření bylo zjištěno, že žadatel není vlastníkem hrobky ani nájemcem hrobového místa. Dále bude 
postupováno dle nájemní smlouvy a Řádu veřejného pohřebiště obce Strašice. 
3. Žádost o propůjčení tělocvičny  
Žadatel č.j. 1498/13 požádal o možnost celodenního propůjčení prostor tělocvičny v ZŠ pro účely pořádání turnajového dne 
Bohemia ligy v malém florbalu v termínu 22.2.2014. RO žádost schválila a požaduje, aby byly včas informovány všechny 
složky, které v daný den tělocvičnu využívají. Prostory budou po využití řádně uklizeny. 
4. Žádost o splátkový kalendář – č.j. 1432/13  
RO projednala na svém minulém zasedání žádost o splátkový kalendář č.j. 1432/13. Žadatel uvedl ve své žádosti dlužnou 
částku ve výši 22.400 Kč, ovšem při kompletaci dokumentů potřebných pro sepsání splátkového kalendáře bylo zjištěno,      
že žadatel dluží jinou částku, a to 9.660 Kč. RO žádost o splátkový kalendář schválila. 
5. Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – ČEZ Distribuce, a.s. 
RO projednala a schválila Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene a o právu stavby. Věcné 
břemeno bude zřízeno na pozemku p.č. PK 1880/1, jedná se o zemní kabelové vedení NN pro pozemek p.č. 1881/1. Cena za 
zřízení věcného břemene je stanovena na částku 1.000 Kč. 
6. Žádost o výměnu vany za sprchový kout  
Žadatel č.j. 1501/13 požádal o povolení výměny vany za sprchový box v bytě č. 9, č.p. 564, ze zdravotních důvodů. Výměna 
bude provedena odbornou firmou, náklady na výměnu si uhradí žadatel. RO žádost schválila. 
7. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9 
RO projednala a schválila rozpočtové opatření obce Strašice č. 9. Rozpočtové opatření obsahuje navýšení příjmů za grafickou 
úpravu textů k naučné stezce v Mirošově, kterou realizovalo Muzeum Středních Brd, dále navýšení příspěvku od KÚ na 
činnost SDH, ostatních drobných příjmů a ponížení příjmů z úroku z běžných účtů na základě změny sazeb. Výdaje se týkají 
navýšení běžných provozních výdajů a oproti tomu ponížení výdajů, které dle současného stavu nebudou pravděpodobně dle 
rozpočtu použity. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9 bude dáno na vědomí ZO. 
8. Žádost na krytí škod po vichřici 
Při srpnové vichřici došlo k poškození majetku občanů (2 vozidla a oplocení pozemku), na základě pojistné smlouvy je 
možné hradit pouze škody, pokud jsou vozidla pojištěná havarijně. Vzhledem ke způsobeným škodám, je nutno stanovit 
částku, která bude poškozeným vyplacena. Vzhledem k doporučení pojišťovny bude vyplacena částka ve výši 50%. Za 
poškození vozidel bude vyplaceno 19.000 Kč a 6.000 Kč, za poškození oplocení bude vyplaceno 3.000 Kč. 

 

 

 
Vyhodnocení – informační zpráva za září,říjen 2013 
 Za měsíc září,říjen řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava –           62 x přestupek – řešeno v blokovém řízení  
                              53 x – oznámení odboru dopravy 
                               5 x –přestupek cyklisté z toho 4x mladistvý 
Veřejný pořádek  -    9 x- přestupek -1x oznámení na PK a pčr 
Občanské soužití -      5 x  přestupek 1x oznámení na PK 
Proti majetku  -          11x – přestupek – z toho 4x oznámení přečinu PČR 
OZV č.3              -         11x přestupek  
OZV č.4             -          3x přestupek 
Nález věci  :            -     4x klíče,2x peněženka s doklady,jízdní kolo, 
Ověřování pobytu :      4 x 
Řešení stížnosti občanů  –  8 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek.  –  9 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu-  4 x  
 



 
Vážení občané, 
 v listopadovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s události za uplynulé dva měsíce z pohledu 
Obecní Policie Strašice. 
 Veřejný pořádek 

 
Komunikace u OÚ                                                                                           Sídliště za OÚ -446 
     

 Vedle domu pro seniory                                                                                            Náves 
 
 Založené černé skládky – sídliště za OÚ, (krabice, kuchyňská sedačka); sídliště Huť - odkládání odpadů (plasty, polystyren, 
kočárky, skříňky), prostor mezi zahrádkami a domem pro seniory – černá skládka, nebo chcete-li ekologická likvidace plastů 
z aut -Na co máme opět sběrný dvůr ? Tento kontejner na obrázku skončil v příkopě vedle komunikace OÚ, kde zřejmě 
pachatelé byli posilněni alkoholem a kontejner byl odtlačen a převrácen.V době kdy se vykupovaly houby si někteří občané 
pletli jak po sobě uklízet a proto nechávali krabice na návsi. Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti 
veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce. V rámci prevence kriminality v naší obci byla uskutečněna beseda obecní policií 
se seniory pod hlavičkou základní organizace svazu postižených civilizačními chorobami v restauraci Berten, kde účast byla 
přes 70 seniorů. 
               
Majetková trestná činnost 
  Trestná činnost v posledních dvou měsících  přetrvávala. V nočních hodinách dne 3.9 došlo k úmyslnému žhářství a to 
podpálení osobního automobilu ve Dvoře. Zde zasahovaly tři jednotky hasičů a naši dobrovolní hasiči, kterým se podařilo 
dostat oheň pod kontrolu. Protože hořící auto stálo blízko domu, zabránilo se včasným  zásahem daleko vyšším 
škodám.Tento případ je fázi vyšetřování. Další pachatelé trestné činnosti z Prahy vystupovali jako podomní prodejci briket, 
kteří nabízeli tuto surovinu za nadhodnocené ceny a v malém množství bez stvrzenek. Při opětovném příjezdu do obce           
a nabízení byli obecní policií zajištěni a předání Policii České republiky 
  Další trestná činnost byla nahlášena majitelem potravin Bala v sídlišti na Huti ke které došlo v nočních hodinách. Lapkové 
měli usnadněný přístup pootevřeným větracím oknem a odcizili  kasu s hotovostí, alkohol, cigarety a nabíjecí karty. Je však 
zarážející, že tuto krádež viděl jeden občan, který však neměl zapotřebí nahlásit policii tento čin. 
  V houbařské sezóně především na tankové cestě se staly drobné krádeže uvnitř osobních aut,avšak škody na autě byly 
daleko vyšší tím, že pachatelé ve dvou případech rozbili okénko u auta a odcizili doklady a v jednom případě igelitovou tašku 
s 10 ks rohlíky. 



     
Doprava 
 Akce“Bahna 2013“ dne 31.8 proběhla akce a z hlediska dopravního zabezpečení v naší obci se obešla bez porušování zákona 
o silničním provozu. Drobné přestupky byly vyřešeny na místě. Protože v Dobřívě probíhalo posvícení, byly omezeny 
parkovací podmínky a proto bylo parkování odkloněno do naší obce. 
  Tour de Brdy  - dne 5.10.2013 od 13.00 -16.30 hod.se uskutečnila  v naší obci akce Tour de Brdy –cyklomaraton pro 
veřejnost i závodníky na horských kolech.Tento závod proběhl bez problémů a dopravního omezení v naší obci, kde se 
účastnilo  přes  400 závodníků.  
 Z hlediska bezpečnosti řidičů na pozemních komunikacích a ohrožování dalších účastníků silničního provozu, Vás žádáme   
o včasnou výměnu letních pneumatik za zimní a to od 1.11.2013 – do 31.3.2014 podle novely zákona o provozu                    
na pozemních komunikacích. Dále je třeba připomenout, že na komunikacích zůstává spadané listí, bláto z polí a povrch 
vozovky je nebezpečně kluzký. Proto je zapotřebí rychlost zpomalit a přizpůsobit tak povaze stavu komunikací. 
Upozornění 
„§ 134 - Výměna dosavadních řidičských průkazů 
 Řidičské průkazy vydané od 1. ledna 2003 do 30. dubna 2004 jsou jejich 
držitelé povinni vyměnit do 31. prosince 2013.    
                                                                                                                                            Velitel obecní policie  Ing.Luboš Frajt 
 
Zpráva z územní Strašic za období září  2013  - TRESTNÁ ČINNOST 
Zločin těžké ublížení na zdraví 
   Dne 14.9.2013 ve večerních hodinách bylo přijato oznámení, že v obci na Rokycansku došlo ke zranění muže, který měl 
být  bodnutý do žeber, zraněný si měl nůž z těla vytáhnout a odejít blíže neznámým směrem. Na místo vyjeli policisté             
z obvodního oddělení Hrádek a obvodního oddělení Rokycany společně se služebním psem. Po příjezdu hlídky na místo byla 
zjištěna osoba, která se ihned doznala,  že ona způsobila bodné zranění muži. Dále bylo  zjištěno, že zraněný muž  žádal         
o pomoc místní občany, která mu byla poskytnuta přivoláním rychlé záchranné služby,  aniž by zraněný muž  vyčkal příjezdu 
lékaře, odešel směrem do stráně. Prvním  úkolem  pro policisty bylo najít zraněného muže, který potřeboval vzhledem ke 
svému zranění neprodleně lékařské ošetření. Na místě byl přítomen strážník obecní policie Strašice, který určil policistům 
směr, kterým viděl zraněného muže odcházet.  V této chvíli byl hlídce nápomocen služební pes, kterému policista určil směr 
a  psovi se podařilo muže  vystopovat. Včasnému předání  zraněného do rukou odborníku se tak předešlo dalším 
komplikacím. Provedeným šetřením bylo zjištěno, že po předchozí slovní rozepři mezi  mužem a ženou došlo k vzájemnému 
fyzickému napadení na pozemku rodinného domu ve Strašicích,  ale to se obešlo bez zranění. Po incidentu muž opustil 
pozemek ,  po chvíli se však  k domu vrátil, žena která vyšla z vnitřních prostorů, přistoupila k muži a beze slova jej bodla do 
oblasti břicha. Za své jednání si obviněná  od vyšetřovatelů ze služby kriminální policie a vyšetřování v Rokycanech převzala 
usnesení o zahájení trestního stíhání pro podezření ze spáchání zvlášť závažného zločinu těžké ublížení na zdraví. 
     V trestním zákoníku je zakotveno, že kdo jinému úmyslně způsobí těžkou újmu na zdraví, bude potrestán odnětím 
svobody na tři léta až deset let. 
 
Poškození cizí věci 
  Začátkem měsíce září založil  neznámý pachatel  v kabině odstaveného vozidla Fiat na pozemku v obci Strašice požár. 
Tímto jednáním způsobil škodu ve výši 50 tisíc korun. Policisté z obvodního oddělení Hrádek, kteří případ prověřují pro 
podezření ze spáchání přečinu poškození cizí věci  zahájili úkony trestního řízení proti neznámému pachateli. 
 
Maření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání 
  Okresní soud v Rokycanech v měsíci červenci 2013 uložil 21letému  muži  z Berounska trest, který spočíval v zákazu řízení 
všech motorových vozidel. Ačkoliv byl s tímto rozhodnutím muž seznámen, zákaz nedodržel.  Dne 5.9.2013 v 11:30 
hodin v katastru obce Strašice  zastavila muže ve voze tovární značky Renault Laguna hlídka hrádeckých policistů. Muž si za 
své jednání na obvodním oddělení Hrádek převzal záznam o sdělení podezření ze spáchání přečinu maření výkonu úředního 
rozhodnutí a vykázání. Věc policisté šetřili ve  zkráceném přípravném řízení. U řidiče byl proveden test na zjištění návykové 
látky v těle a jelikož byl s pozitivním výsledkem, následoval hlídku k lékařskému vyšetření spojené s odběrem krve a moči. 
Věc byla vedena jako přestupek  a policie čekala na lékařské výsledky, které následně potvrdily amfetaminové deriváty a 



cannabinoidy v hodnotách, kde bylo možné zahájit úkony trestního řízení pro podezření ze spáchání  přečinu ohrožení pod 
vlivem návykové látky. Případ si převzala služba kriminální policie a vyšetřování v Rokycanech.  
 
  Dalším případem přečinu maření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání je jednání muže, který se v době od března 2013 
do září 2013  nedostavoval na Obecní policii ve Strašicích k výkonu trestu, vždy v době utkání mužstva FC Viktoria Plzeň, 
ačkoliv mu toto  stanovil Okresní soud v Příbrami,  kde mu byl uložen mimo jiné trest zákazu vstupu na všechna fotbalová 
utkání s FC Viktorií Plzeň na dva roky. Svým jednáním tak naplnil skutkovou podstatu přečinu maření výkonu úředního 
rozhodnutí a vykázání a věc šetřili policisté z Hrádku.  
 
 
Vloupání  
  Vloupání do sklepní kóje šetřili policisté z Hrádku. Pachatel v době od 4.9. do 8.9. 2013 vnikl do společných prostorů 
bytové jednotky ve Strašicích, poté pravděpodobně shodným klíčem odemkl zamčené dveře vedoucí do chodby sklepních 
prostorů s kójemi, kde přeštípl oko petlice se zámkem a poté co si zpřístupnil tyto prostory, odcizil  dvě motorové pily, 
ochrannou přilbu, kanystr a vodící lišty k motorovým pilám. Místo činu opustil i s odcizenými věcmi v celkové hodnotě 
téměř 10 tisíc korun.  
  Od 5 hodiny ranní do 15 hodiny dne 19. září 2013 vnikl neznámý pachatel do bytové jednotky, kde bez poškození otevřel 
dveře bytu a vnikl do vnitřního prostoru. Z obývacího pokoje si odnesl LCD televizor. Ale pachatel v tomto případě nejen 
kradl ale také úmyslně poškozoval věci. Na konferenční stolek v obývacím pokoji napsal různé nápisy, poté z balkónu 
vyházel před bytovou jednotku věci uložené na balkóně a z místnosti kuchyně vyházel věci z linky. V dětském pokoji 
prohledal skříňky, ze kterých vyházel věci a utrhl dvířka, která pak vyhodil z balkónu před dům. Policisté pátrají po 
pachateli, který se svým jednáním dopustil přečinu krádeže a porušování domovní svobody. Škoda byla vyčíslena na osm 
tisíc korun.  
  Dosud neznámý pachatel v době od 22.9. do 23.9.2013 vypáčil okno vedoucí do kotelny u rodinného domu v Těních, okr. 
Rokycany. Poté co si zpřístupnil vnitřní prostor, z regálu odcizil motorovou pilu a následně i s lupem místo činu opustil. 
Svým jednáním způsobil škodu majiteli ve výši 4. 290,- korun. Policisté případ šetří pro podezření ze spáchání přečinů 
krádeže a porušování domovní svobody. 
 
Neoprávněný odběr elektřiny 
V době od 21.6. 2011 do září 2013  mělo dojít ve Strašicíh k neoprávněnému odběru elektřiny. Vzhledem k výši škody je věc 
šetřena službou kriminální policie a vyšetřování.  
 
DOPRAVNĚ BEZEPČNOSTNÍ AKCE  
Na území Rokycanska proběhla ve dnech 9. 9. 2013 a 12. 9. 2013 dopravně bezpečnostní akce zaměřená zejména na 
používání bezpečnostních pásů a zádržných systémů ve vozidlech. Na různých stanovištích provádělo kontrolu vozidel a 
řidičů 12 policistů z dopravní policie a 11 policistů z pořádkové policie.  Muži zákona během akce zkontrolovali 164 vozidel, 
zjjistili 44 přestupků v dopravě, z toho 43 bylo na místě vyřešeno v blokovém řízení a jeden přestupek bude oznámen do 
správního řízení. Policisté kontrolovali řidiče, u kterého prokázala dechová zkouška 2,38 promile alkoholu v dechu a zároveň 
bylo zjištěno, že má vyslovený zákaz řízení motorových vozidel. Jeho jednání v současné době šetří dopravní inspektorát v 
Rokycanech pro přečiny ohrožení pod vlivem návykové látky a maření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání. Při akci 
nebyla zjištěna žádná hledaná osoba, vozido či věc. 
 
UPOZORNĚNÍ  
     Během měsíce září proběhla ze strany preventivně informační skupiny dne 19. 9. 2013 na území  Rokycanska akce 
zaměřená proti vloupání do vozidel.   Vzhledem k houbařské sezóně se policie zaměřila i  na místa u lesních cest, kde 
majitelé zaparkují svá vozidla, od kterých se na delší dobu vzdalují a právě ty se pak mohou stát snadným terčem pachatele. 
Na to, že auto není trezor byli upozorňováni řidiči, kteří od svých vozidel odcházeli a nechali na sedadlech či v zavazadlovém 
prostoru viditelně uložené věci. 
     Policisté apelují na majitele či uživatele motorových vozidel, aby základním opatřením minimalizovali možnost vloupání 
do vozidla. Vždy postačí odstranit z pachatelovo dohledu jakékoliv věci, které by se staly jeho snadnou kořistí. I prázdná 
odložená taška na sedadle, může vzbudit zájem pachatele, jelikož neví co je jejím obsahem.  Oprava skleněné výplně u 
vozidla, kterou pachatel rozbil v úmyslu zmocnit se tašky, může být pak jedinou a zbytečnou  škodou.  
     Od měsíce června 2013 do konce září šetří policisté z územního odboru Rokycany osmnáct případů vloupání do osobních 
motorových vozidel a 8 případů krádeže.  Proto je na místě opět upozornit na několik základních pravidel. 
►Auto není trezor ! 
Nenechávejte na sedadlech ani odkládacích plochách vozidla žádné věci, zejména kabelky, kufříky a jiná zavazadla, mobilní 
telefony, fotoaparáty, notebooky, videokamery, doklady od vozidla či jiné osobní doklady, peněženky či volně položené 
peníze. Vedle cenných věcí nenechávejte ve vozidle ani další věci, např. oblečení. I zdánlivě „bezcenná" věc může pachatele 
nalákat. 
 ►Ani zavazadlový prostor vozidla není vhodný pro úschovu cenných věcí 
Nikde, zejména před obchodem, restaurací či třeba budovou zaměstnání nedávejte okatě do kufru cenné věci. Pachatelé si 
často své oběti právě na takových místech vytipují a při vloupání do vozidla jdou tzv. najisto. Proto vezměte věci vždy sebou. 
► Před ochodem od vozidla  
Před odchodem od vozidla zkontrolujte uzavření všech oken, včetně střešního, motorového a zavazadlového prostoru a 
uzavření a uzamčení všech dveří vozidla. Aktivujte všechna zabezpečovací zařízení, kterými Vaše vozidlo chráníte! Vozidlo 
zabezpečte i tehdy, vzdalujete-li se od něj třeba jen, abyste vyložili nákup. 
 



►Další rady... 
Nebuďme lhostejní, jelikož tím nahráváme zlodějům. Všímejte si  pohybu osob na parkovištích. Pokud uvidíte podezřelou 
osobu, která se pohybuje mezi zaparkovanými vozidly nebo se už dokonce do nějakého vozidla vloupává, volejte ihned na 
Policii České republiky na linku tísňového volání 158. Nikdy nevíte, kdy všímavost druhých zachrání vozidlo právě vám! 
 
nprap. Hana Kroftová 
vrchní inspektor 
tel. 974 335 207 
mobil: 602 462 701 
e-mail: pcrorro@mvcr.cz 
www.policie.cz 
http://twitter.com/Policie_CR 
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                                                      Zajímavosti  ze  Základní  školy  Karla Vokáče  Strašice 
Atletický  čtyřboj 
  První sportovní soutěží letošního školního roku byl atletický čtyřboj, který proběhl dne 26. září v Rokycanech na tamějším 
víceúčelovém hřišti v areálu ZŠ Čechova ulice. Tohoto okresního klání se zúčastnilo celkem 11 škol. V kategoriích ml. 
dívky, st. dívky a ml. hoši se zúčastnilo vždy 9 družstev, v kategorii st. hochů soutěžilo 11 družstev.  Závodilo se ve čtyřech 
kategoriích a každý závodník musel absolvovat sprint, vytrvalostní běh, hod kriketovým míčkem nebo vrh koulí a jednu z 
disciplín ve skoku dalekém či vysokém. Naši sportovci bojovali velmi usilovně a nadšeně a jejich snaha se vyplatila.            
V kategorii mladších žáků získali kluci krásné 3. místo, starší žákyně (N. Hončová, J. Hájková, Hana Nguyen Thi a             
K. Kozlíková) vybojovaly dokonce nádherné 2. místo,  v jednotlivcích obsadila Jana Hájková z 8. A třetí místo.  Mladší 
dívky a starší hoši se umístili shodně na 8. místě.                                                         Nikola Heiserová a Nikola Hončová, 8.A 
 
Sportovní soutěže v měsících září a říjen 
     Podzimní začátek školního roku přinesl našim sportovcům účast hned ve třech pohybových soutěžích. 
     Ve čtvrtek 26. září se atleti naší školy zúčastnili okresního kola v atletickém čtyřboji na rokycanském atletickém stadionu 
na “Čechovce“. Nejvíce s dařilo starším dívkám, které se 
v konkurenci devíti škol umístily na krásném 2. místě. Velmi 
úspěšní byli také mladší kluci, kteří obsadili 3. místo. Další 
dvě družstva, starších kluků a mladších dívek, také bojovala 
ze všech sil, ale obsadila shodně osmá místa. 
Skvělého úspěchu dosáhla navíc Jana Hájková z 8.A, která 
v kategorii starších dívek (ze 45 závodnic) obsadila 
v jednotlivcích 3. místo. 
     Dalším sportovním kláním byl závod horských kol, který 
se konal 10. října v polesí Žďár u Rokycan. Zde se nejlépe 
umístil náš všestranný nadějný sportovec Zdeněk Mrázek ze 
7.A, který v konkurenci téměř dvaceti soupeřů s přehledem 
vyhrál  kategorii mladších žáků. Docela dobře se ve stejné 
kategorii dařilo i Petru Šalenovi ze 6.A, který obsadil 5. 
místo,       a Janu Planetovi ze 6.A, který dojel osmý. 
V kategoriích dívek přijela za starší holky Jana Hájková z 8.A 
na čtvrtém místě      a mladší Aneta Válková ze 6.B obsadila 
místo páté.  
Za starší kluky vyrazili do terénu Petr Adamov a Dominik Říha z 9.A, kteří se rovněž statečně porvali s náročným terénem     
a obsadili ve své kategorii třinácté a čtrnácté místo. 
     První halové turnaje se uskutečnily 16. a 17. října v tělocvičně rokycanského gymnázia. Turnaj v házené absolvovali kluci 
ve středu a holky ve čtvrtek a obě družstva dosáhla shodného umístění. Páté místo pro oba týmy sice není úplně nejlepším 
umístěním, ale i přesto si naši sportovci zaslouží pochvalu za svoji bojovnost a přípravu, kterou házené věnovali. 

                    Mgr. Pavla Hrazdilová 

   V průběhu  měsíce října navštívili žáci 3., 4. a 5. ročníku dopravní hřiště v Rokycanech. V první teoretické části získávali 
vědomosti nutné ke zvládnutí  bezpečného pohybu v silničním provozu v roli chodce i cyklisty. Seznámili se s důležitými 
dopravními předpisy a poté se pokusili složit písemný test a získat tak průkaz cyklisty. Někteří mají průkaz již z nižších 
ročníků, ostatní budou mít další příležitost na jaře, kdy se bude návštěva dopravního hřiště opakovat. Druhá část výuky 
probíhala formou dvouhodinové praktické jízdy na hřišti, kdy děti musely předvést své znalosti pravidel silničního provozu 
před panem instruktorem. Děti například projížděly podle značek a semaforů křižovatky nebo řešily různé užitečné situace, 
třeba kdo má kdy komu dát přednost v jízdě. Každý žák musel mít z domova cyklistickou přilbu. Výcvik proběhl v pořádku, 
pouze s drobnými přestupky, na které si již děti jistě dají pozor. Všichni si toto zpestření výuky velmi užili a těší se na jarní 
pokračování.                                                                                                                                            Mgr. Vladislava Peklová 



Exkurze  na  Obecní  úřad  Strašice  

Ve dnech 9. a 10. října 2013 zavítali na strašickou radnici 
žáci šestých tříd, aby se v rámci výchovy k občanství 
seznámili se základy fungování obce a jejích orgánů a také 
s činností obecního úřadu. Průvodcem a přednášejícím byl 
žákům po celou dobu pan starosta obce Jiří Hahner, který 
dětem poutavou a názornou formou objasnil základní 
principy fungování obecní samosprávy a seznámil je na 
konkrétních příkladech s prací orgánů obce a jednotlivých 
odborů OÚ. Rovněž provedl žáky budovou obecního 
úřadu, ukázal jim pracoviště jednotlivých odborů OÚ a 
objasnil rozdíly mezi fungováním státní správy a 
samosprávy. V závěru setkání pan starosta zavedl žáky do 
nové obřadní síně a zodpověděl jejich otázky. Dětem se 
tato názorná výuka velmi líbila.  

Mgr. Marcela Paulová, Mgr. Alena Kožíšková 

Děti opět sbírají víčka, tentokrát pro nemocnou Sofinku 

z Kuřimi  

Sběr víček od PET lahví a dalších nápojů pro zdravotně 

postiženou holčičku Sofinku Hovorkovou z Kuřimi pokračuje 

i tento školní rok, za měsíce září a říjen děti nasbíraly cca 30 

kg víček. Děkujeme všem dětem a jejich rodinám za účast! 

Mgr. Marcela Paulová 
              
 

 
Divadelní  představení  „Lakomec“ 
     Dne 1. října 2013 jeli žáci osmé a sedmé třídy 
v doprovodu svých třídních učitelek Mgr. N. Kahovcovou a 
Mgr. P. Hrazdilovou do Plzně, aby zhlédli v Divadle J. K. Tyla divadelní představení  „Lakomec“ od známého 
francouzského dramatika Moliéra. Autobus odjel od školy v deset hodin, na místo jsme dorazili s předstihem, takže jsme měli 
dostatek času prohlédnout si honosnou budovu divadla a pohodlně se usadit. Představení začalo v jedenáct hodin. 
     Děj nás zavedl do Francie, kde žila rodina bohatého a lakomého otce Harpagona. Harpagon byl člověk, který by si nechal 
“pro korunu koleno vrtat“ a každého podezíral, že ho chce okrást. Harpagon měl dvě děti, syna Kleanta dceru Elišku. Dalšími 
důležitými postavami byl pan správce, který Elišku miloval, a Kleantův kamarád Štika. Harpagon předstíral, že je chudý,     
ale ve skutečnosti měl na dvoře zakopáno milion šest set padesát osm tisíc franků. Klenant se jednou na ulici zakoukal do 
slečny Mariany. Mezitím ale Harpagon pojal úmysl Elišku provdat za starého lorda a Kleanta oženit se starou vdovou, myslel 
jen na to, aby se jeho děti „dobře“ vydaly za bohaté partnery a nic jiného než mamon ho nezajímalo. Pro něho samého našla 
dohazovačka Rozeta také manželku – dívku Marianu, kterou miloval jeho syn.   
     Naštěstí Štika našel Harpagonovo ukryté bohatství a děti vrátily svému otci peníze pod podmínkou, že se vzdá Mariany     
a ony si budou moci vzít toho, koho samy chtějí. Harpagon nakonec souhlasil, zvláště když se dověděl, že budoucí partneři 
jeho děti patří do movitých rodin a že ho svatba nic stát nebude. 
     Přestože bylo představení z větší části komické, hlavní postava Harpagona byla čistě záporná. Byl to člověk sobecký a zlý, 
dokonce by neváhal obětovat pro peníze své vlastní děti. Představení se žákům velmi líbilo a prohloubilo jejich znalosti 
světových dramatických děl.                                                                                               Adam Chmiel a František Dušek, 8.A 
 
Přednáška  o  zubní  hygieně 
   Ve dnech 16. a 21. října zavítaly na naši školu studentky Lékařské fakulty v Plzni, oboru stomatologie, aby žákům obou 
stupňů přednášely o správné zubní hygieně. Žáci se dověděli mnoho zajímavostí např. o tom jak si správně čistit zuby, jaký 
druh zubního kartáčku je nejvhodnější a jak se bránit vzniku zubního kazu. Děti zhlédly zajímavou prezentaci na interaktivní 
tabuli a každý si se svým kartáčkem mohl vyzkoušet správný postup čištění chrupu. Tato forma osvěty, spojená s praktickým 
nácvikem, žáky velmi zaujala. 
 
Pietní  akt  u  pomníku  padlých – výročí  28. října 
V pátek dne 25. října se žáci 5. třídy zúčastnili pietního aktu u pomníku obětí 1. a 2. světové války na strašické návsi. 
Pietního aktu se zúčastnili zástupci obce (pan starosta Jiří Hahner, paní Renata Převrátilová, pan Mgr. Tomáš Makaj a velitel 
OPS Ing. Luboš Frajt), školy (paní ředitelka Mgr. Eva Válková, Mgr. Marcela Paulová) a zástupci Svazu protifašistických 
bojovníků (manželé Šmolíkovi).  



Žáci si již dříve v hodinách vlastivědy  připomněli význam státního svátku a válečné události, které vedly v roce 1918 
k rozpadu Rakouska-Uherska a následně k vyhlášení samostatné Československé republiky v čele s prezidentem T. G. 
Masarykem. 
O významu této doby a osudech rodin strašických 
padlých pohovořili pan starosta obce Jiří Hahner a 
paní Věra Šmolíková, dcera Karla Vokáče.  
Zástupci obce, školy a veřejnosti poté položili 
k pomníku padlých květiny.                                

Dějepisná  exurze 

Dne 23. října jeli žáci druhého stupně s paní 
učitelkou Mgr. A. Kožíškovou a Mgr. J. 
Brejchovou na dějepisnou exkurzi.  Naším cílem 
byl středověký hrad Loket a krásné lázeňské město 
Karlovy Vary. Na hradě nás nejvíce zaujalo, jak 
byli lidé v dávných dobách trestáni a mučeni 
útrpným právem. V areálu hradu jsme si prohlédli 
sbírku místního porcelánu, středověký sál a dnes 
rekonstruovanou obřadní síň. Pro utvoření 
představy blízkého okolí jsme vylezli na hradní věž, 
ze které jsme shlíželi na řeku Ohři a Slavkovský 
les. Další částí exkurze byla prohlídka lázeňského 
města Karlových Varů. Měli jsme dost času na rozchod, nakoupení suvenýrů, oplatků a dalších dobrot. Prošli jsme si celou 
kolonádu a také neopomněli ochutnat místní léčivé prameny a lázeňské oplatky. Výlet se všem moc líbil, cestou domů bylo 
v autobusu veselo. Vrátili jsme se plni zážitků kolem šesté hodiny večer. 

                              Kristýna Vajnarová a Zuzana Krajdlová, 6.A 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Strašičtí chovatelé navštívili výstavu v Hohenfelsu 
    O víkendu 19. – 20. 10. 2013 pořádali 
chovatelé v partnerské obci Markt Hohenfels 
svoji tradiční výstavu drůbeže a okrasného 
ptactva. K návštěvě pozvali také chovatele ze 
Strašic. Za strašickou organizaci se návštěvy 
zúčastnil předseda základní organizace 
Bohumil Kreidl a jednatel Petr Macháček. 
Strašičtí věnovali na výstavu dva poháry pro 
nejlepší mladé chovatele. 
    V sobotu bylo velmi pěkné a teplé podzimní 
počasí, které dokreslilo příjemnou atmosféru 
na pečlivě připravené chovatelské výstavě. Na 
výstavišti nás uvítala předsedkyně tamní 
organizace paní Meierová a Dietmar Feuerer. 
Po předání pohárů a společném fotografování 
nás paní Meierová provedla výstavou. Kromě 
expozice drůbeže, holubů a okrasného ptactva 
chovatelů z Hohenfelsu a okolí zde byla i 
drobná ukázka z chovu králíků. Vystavena 
byla chovná samice plemene Velký stříbřitý 
žlutý s mláďaty.  Pro návštěvníky výstavy  
byla připravena také tombola a v zázemí hasičské zbrojnice pohoštění v podobě kávy a doma pečených výborných koláčů. 
Ing. Petr Macháček 
Jednatel ZO ČSCH Strašice 

 
 
 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00, Sobota 9:00- 
12:00 hodin. Tel: 602 414 523, 602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, 
hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma. 
www. plzenskyskart 
 



24 let po konci centrálního řízení jej opět zavádíme – ovšem …  
Ing. František Nerad – bývalý poslanec ČNR 

 
       Jak ten čas letí, zapomínáme a vracíme se do vyjetých kolejí. Je to jednodušší, než pořád něco hledat a vymýšlet. Podle 
mnohých je lepší nehledat a nevymýšlet!  Co mě ale nejvíc ze všeho dnes štve, že si lžeme jako za totality. Lež a zakrývání 
pravdy, zadržování informací a svádění viny na jiné, sloužilo tehdy jako oficiální nástroj propagandy a bohužel, se k tomu 
opět vracíme. I tady u nás v obci. Ve Strašicích jsme po listopadu 1989 dosáhli jistých úspěchů tím, že jsme zveřejňovali co 
možná nejvíce informací lidem v obci. Tehdy bylo zvykem, že byli nejdříve o závažných věcech informováni mocní a pak až 
ostatní. Do novin se tehdy dostala sotva polovina informací, vše řídila pomocí „demokratického centralismu a cenzury“ kasta 
nejvyšších od ÚV až po MO KSČ. Zavedli jsme po listopadu opak a fungovalo to. Na nástěnce OF se objevovaly všechny 
záměry, rozhodnutí a lidé to brali. Dnes se opět vracíme do systému zatajování informací před lidmi, lží a výmluv.   
     Dělal jsem třeba v roce 1980 – 1985 předsedu bytové komise ve Strašicích a řídili jsme se zákonem 41/1964 Sb. o 
hospodaření s byty. Tehdy se stanovoval podle tohoto zákona pořadník na byty a byla tímto zákonem dána pravidla a podle 
nich byli vyjmenováni lidé, kterým se byty přidělovaly přednostně.  Ano, byli mezi nimi lidé sociálně slabí, ale i lidé 
s důležitými funkcemi. Mělo to nějaký řád, který se líbit mohl anebo nemusel, ale byl celkem jasný. Přidělování bytů ve 
Strašicích dnes, se řídí bůh ví čím! Někdo čeká na byt léta, někdo ho dostane hned, jak si podá žádost. Zeptám se, jak to je 
možné a odpovědí je, že to je v pořádku. Členka komise odstoupí z komise, protože tvrdí, že odstupuje „z důvodu 
opakovaného nesouladu v činnosti této komisi“. Z mého pohledu jsou to závažné věci z majetku, který obci vydělává 10,5 
milionu Kč za rok, tak se zeptám předsedy bytové komise, o jaké nesoulady se jedná a místo něho odpoví starosta, že    

  
    Přitom je v zápise z Rady obce je napsáno, že to schválili. Schválili něco, „co jim není známo!!!???“ Skoro neuvěřitelné. 
Prostě my, kterým byty fakticky patří, nepotřebujeme vědět, co se s byty ve Strašicích děje.  
    Nebo z jiného soudku. Do roku 1989 neexistovaly Svazky obcí, protože nebyl důvod. Vše se rozhodovalo centrálně a obce 
si pomáhaly pomocí politického vlivu, postaveném na vedoucí úloze Strany. Dnes si na zajištění svých potřeb mohou obce 
zakládat Sdružení nebo Svazky, protože v každé obci nejsou povinně starostové z jedné politické strany. V zákoně o obcích 
je celkem jasně popsáno, jak Svazky fungují. Představitelé obcí, nebo jejich zástupci v orgánech Svazků mají povinnost 
informovat své občany o svých záměrech, mají je zvát na zasedání orgánů Svazků, mají jim podávat informace ze zasedání 
těchto orgánů. Jenže ve Strašicích už to zase neplatí. Jako to bývalo před rokem 1989 – lidé nepotřebují vědět, co 
projednávají jejich volení zástupci. Jsme členy několika Svazků obcí, ale ne ze všech se podávají zprávy. Zejména z těch, 
které se dotýkají přímo občanů. Jako poslední příklad uvedu třeba svazek obcí Vodohospodářského sdružení Rokycanska, 
kde má obec ve vrcholových orgánech dokonce dva zástupce. Starostu a místostarostu, ale na webu ani jediný záznam 
z jednání těchto orgánů od roku 2010. Na jednání ZO se zprávy z jednání Svazků obcí nepředkládají a přitom třeba pamatuji, 
jak ředitel Veolie přijel na zastupitelstvo zdůvodňovat zvýšení cen vody. Dnes už se se zastupiteli, natož pak s občany, nikdo 
nebaví. Zeptal jsem se na jednání zastupitelstva, kde jsou ty zprávy, zeptal jsem se na věci, které se tam projednávají a 
dozvěděl jsem se, …. Vlastně nedozvěděl jsem se nic. Co na těchto jednáních vlastně naši zástupci dělají? Zastupitelstvo 
uložilo těmto lidem dát informace na web (je to povinnost dokonce daná zákonem) a za půl roku se nic nestalo, slyším 
celkem nesmyslné výmluvy a shazování viny na jiné. Starosta mi na posledním jednání zastupitelstva doporučil, abych se 
zeptal Karla Hlaváčka, jak to vlastně je!!! No neptal jsem se ho, ale zeptal se vedení Veolie, jak to vlastně funguje a dozvěděl 
jsem se, že zástupci obcí dostali informace o záměrech Veolie s námi, jejich  zákazníky, ale naši zástupci asi nedávali pozor, 
co se tam vlastně projednává a neřekli nám to. A že se tam projednávají dost zásadní věci, které se nás, obyčejných občanů 
docela dost dotýkají, zejména co se týká financování vodného a stočného. Záměrem Veolie je přejít z plateb za dodané služby 
na platby zálohové. Takže každý z nás bude platit ne za vodu, kterou spotřeboval, ale dopředu za vodu, kterou možná 
spotřebuje. Chápu, že to dělá ČEZ, plynárny, teplárny, ale u vody to je dost těžko pochopitelné. Ale i to bych možná 
pochopil, kdyby nám to pan starosta a panem místostarostou řekli. No neřekli. My blbci, kteří to budeme platit, to vědět 
nepotřebujeme. Ještě jsem se dozvěděl, že nyní platí vodné a stočné zálohově asi 35% zákazníků Veolie, ale cílový stav je, že 
to bude platit 100% zákazníků. Přesně jako to bývalo za totality: „Plať a drž hubu a krok!“  Je otázka, jaké zájmy naši 
zástupci ve Svazku obcí hájí!? 
    Nebo ještě jiná, celkem aktuální oblast vojenského újezdu Brdy. V dávné totalitní minulosti napsat článek o Brdech se 
rovnalo vlastizradě a hrozilo za to vězení. Příjezd příbuzných z Německa do Strašic byl hrozný problém. Dnes si někdo 
nahoře něco usmyslí a hned je z toho guláš. Ministr za ČSSD Tvrdík, létal do USA dojednávat umístění radaru. Protože to 
nestihnul, dokončení jeho umístění dohodla další vláda, ovšem bez Tvrdíka a ČSSD. Takže skoro celá ČSSD byla proti 
radaru v Brdech a byl z toho neskutečný mazec (i když, jezdil jsem tehdy do Parlamentu a až tak zásadní odpor u ČSSD jsem 
necítil). Nicméně dopadlo to, jak to dopadlo. Dnes ta samá ČSSD společně s KSČM usiluje o zachování vojenské činnost 
v Brdech (možná pro jiný radar z jiné země).  Ale proč jsem o tom začal. Tehdy nám premiér Topolánek slíbil hory i s horáky 
a doly i s horníky, takže jsme začali dělat nějaké investiční akce, o kterých jsme se snažili všechny občany informovat 
v Barňáku. Dnes již občané nejsou informováni, ale až na zastupitelstvu, když občanka vyprovokovala starostu otázkami 
k nějaké odpovědi, se dozvídáme, že jsme nedostali ani korunu(?!) Přitom třeba zateplení školy, bylo podle mne zaplaceno, 
ale starosta nyní tvrdí, že ne???!!! Pravda, starosta mi stále říká, že nevidím do peněz a nerozumím jim, nicméně jak to s nimi 
opravdu je, nám nechce pořádně vysvětlit a nechat nás do nich nahlédnout. Tehdy říkal, že peněz je habaděj, dnes říká, že 
nebyly žádné. V době totality to bylo takové podobné. Vedoucí představitelé byli plni optimismu, všude brigády socialistické 
práce překračovaly plán, ale občas nebyl toaletní papír. A samozřejmě se musel najít nepřítel, který to zavinil. Také se dnes 
dozvídám, že jsem to zavinil, i když starosta viděl do peněz a hospodařil s nimi sám a já jim, podle něho, nerozumím             



a nemluvil jsem do nich. Pravda psal jsem toho tehdy dost a starosta se moc, přesněji písemně vůbec, nevyjadřoval. Je 
pravda, že za totality vedoucí představitelé sdělovali jen optimistické věci a o nepříjemných věcech se mlčelo. V podstatě 
jako dnes ve Strašicích. Už jsem zaslechl poznámku ze strany člena ODS – lidé toho nepotřebují tolik vědět! Jak ten čas letí, 
zapomínáme a vracíme se do vyjetých kolejí. 

 
Skauting ve Strašicích – pokračování č. 20 
 
V dnešním vzpomínání na léto 1969 a podzimní brigády si ještě prohlédneme fotku z ukázky práce skautek a skatů na hřišti 
Spartaku v rámci ukázek činnosti organizací Národní fronty. A přišlo září a s ním obvykle řada brigád, tak jak jsou 

zjednodušeně zachyceny na přiložených 
fotografiích. 

 
Foto.č.1 ukázka z činnosti skautů – stany, totemy, ohniště apod. 
Foto.č.2 brigáda při sběru brambor na poli JZD 
Foto č.3  úprava okolí pomníku Padlých v obou světových válkách 
Foto. č.4  úprava zeleně okolo pomníku sv. Jana Nepomuckého a 
Jana Husa 
A listopad se přihlásil nepříjemnými přeháňkami a činnost se přesunula do 
kluboven. Mimo jiné to byla také příprava na Mikulášské a povánoční 
posezení u čaje, her a písniček. 

Říjen 2013 Vlastimil Šmolík 



Zprávy od strašických hasičů  

Od našeho posledního příspěvku se toho hodně událo i přesto, že byly v tomto čase prázdniny. O vydařených oslavách 130. 
výročí jsme vás již informovali v minulých číslech Barňáku. Hned po ukončení dětského dnu, z důvodu nepřízně počasí, 
konaného na naší zbrojnici, nás začaly trápit přírodní živly- konkrétně povodeň. Přestože naší obec až tak moc nezasáhla, 
naše jednotka vypomáhala i v Rokycanech, kde se podílela na pytlování ochranných hrází a za dva dny jsme vyjížděli k pěti 
případům čerpání sklepů, uvolňování 
koryta, dovoz pytlů s pískem atd. V 
dalších dnech jsme vyjížděli ještě k 
deseti případům čištění studní a čerpání 
zaplavených sklepů, dále jsme 
opravovali techniku, sváželi pytle 
s pískem a ty jsme připravovali na 
příští použití.  

Na začátku července jsme přijali do 
výjezdové jednotky dva nové, kteří se 
stali v krátké době díky své aktivitě 
významnou posilou. První týden 
v červenci také děti strávily opět na 
táboře na břehu Berounky. 

V srpnu naši obec postihly další živly- 
tentokrát vítr a oheň. První v obci způsobil větší škody- naše jednotka odstraňovala jírovec u „Plzeňky“, dále lípu padlou na 3 
vozidla na parkovišti u sídliště. Po odklizení dalších několika stromů po obci jsme byli posláni na požár bytového domu u 
hřiště. Přesto, že jsme byli na místě rychle, při našem příjezdu byl již oheň obětavými nájemníky nalezen a hašen domovním 
hydrantem. My jsme vyvedli majitelku z bytu, poskytli jí první pomoc a bez následných škod požár zlikvidovali. Poté jsme 
ještě přejížděli na odstranění stromu v drátech vysokého 
napětí. Další poryv větru již v obci tolik neničil a tak 
tyto škody jsou spíš v lesních porostech v okolí.  

Zatím poslední událost, kterou naše jednotka řešila, byl 
požár osobního automobilu ve Dvoře. Protože při našem 
příjezdu plameny šlehaly z odstaveného vozu až na 
střechu přilehlého domu, bylo naším včasným zásahem 
zabráněno přenesení požáru na tento dům. Smutné je, že 
tento požár byl založen úmyslně a ohrozil i v domu spící 
obyvatele.  

Protože naše jednotka pro své občany dobře pracuje, 
byla jí přislíbena a z části již poskytnuta značná finanční 
dotace z Plzeňského kraje. Použili jsme ji na nákup 
vybavení na povodně a práci ve vodě a dále jsme 
objednali čtyři nové dýchací přístroje Dräger, které 
nahradí nevyhovující čtyřicet let staré Saturny. Tato nová výbava zlepší vybavenost a tím bezpečnost zasahujících a umožní 
tak rychlejší účinnou pomoc pro obyvatele Strašic a přilehlého okolí.  

V září jsme se zúčastnili toho nejsmutnějšího možného rozloučení s naším kamarádem, který tragicky zemřel při výkonu 
povolání.  

Za SDH Strašice  Josef Huml  

 

Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00, Sobota 9:00- 
12:00 hodin. Tel: 602 414 523, 602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, 
hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma. 
www. plzenskyskart 



Říjnové muzejní „dožínky“ 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Ač počasí v době psaní článku ukazuje spíše na počátek babího léta, je končí říjen a začíná listopad. Pro nás však říjen byl 
měsíc vlastně pozdně letní, neboť se v jeho průběhu konaly jakési muzejní dožínky. Sklízeli jsme totiž největší část naší 
„úrody“, zaseté mnohdy již v minulém roce. Ať už ta setba byla provedená perem, výtvarně či výzkumnou prací. 
Předně jsme se aktivně zúčastnili Konference o historii železářství v Muzeu Dr. Bohuslava Horáka v Rokycanech uspořádané 
9. – 11. října 2013. Na konferenci vystoupili se společným příspěvkem „Strašický cizelér Josef Plešmíd (1889 – 1978): 
všestranná osobnost své doby“ Mgr. Tomáš Makaj a RNDr. Martin Lang. Příspěvek vyjde v rámci supplementa sborníku 
uvedeného muzea. Na základě konferenčního příspěvku zpracovala velmi pěkně téma redaktorka Lucie Sichingerová 
v článku týdeníku 5+2 dny Rokycansko (24. 10. 2013).     
  Hned následujícího dne po konferenci byla 
slavnostně pokřtěna a do světa poslána nová 
knížka, již pátý svazek Brdské edice 
spoluautorů Mgr. Jany Bělové, Ph.D. a RNDr. 
Martina Langa nazvaná „Hřbitove, hřbitove, 
zahrado železná“ vydaná v Baronu Mgr. Petra 
Prášila. Role kmotra publikace se ujal starosta 
obce Strašice, pan Jiří Hahner. Akce byla 
spojená nejen s autogramiádou, ale i velmi 
pěknou a instruktivní přednáškou J. Bělové o 
výsledcích jejího rozpracovaného výzkumu 
funerální litiny na starých pražských 
hřbitovech, Olšanech a Malostranském 
hřbitově. Pro nás, Brďáky, vyplynul ze závěrů 
jeden skutečně zajímavý fakt: velká část 
„pražské“ hřbitovní litiny pochází právě 
z našeho kraje, resp. z podbrdských železáren. 
Akci navštívila padesátka zájemců, kterým 
autoři děkují i touto cestou. 
V sobotu 19. 10. proběhla další malá slavnost. 
Dopoledne pokřtil starosta města Mirošova, pan Vlastimil Sýkora, novou naučnou stezku vedoucí Mirošovem od severu 
k jihu, nazvanou „Za černým diamantem“ a zahájil tak oficiálně její veřejný provoz.  Zřejmě i díky slušnému počasí a 
výborné propagaci v médiích, vč. televize ČT 24, se zde sešlo cca osmdesát turistů. Nechyběl autor M. Lang s grafikem 
Richardem Rotterem a zpracovatelka projektu dotačního titulu paní Šárka Krátká z mirošovského Stavebního úřadu. Stezku 
si přijela prohlédnout a „zkontrolovat“ v zastoupení poskytovatele dotace, MAS Aktivios o. s., paní Mgr. Martina 
Hanzlíková. Hned v den premiéry si stezku dlouhou 2,5 km prošla více než stovka turistů. Odpoledne následoval 
v mirošovské knihovně doprovodný program v podobě přednášky M. Langa „Mirošovsko na mapách z r. 1847“, kterou si 
vyslechl zaplněný sál knihovny.  
  22. 10. byl M. Lang „Poledním hostem“ pásma „Koktejl“ Českého rozhlasu Plzeň. Zhruba půhodinový pořad se nesl 
v přátelské diskusi s redaktorem Stanislavem Jurikem nad nedávno minulou prací našeho muzea i výhledy do budoucna. 
Současně byl pořízen i rozhovor pro pořad „Vandrovník“ o nové naučné stezce v Mirošově, který teprve bude odvysílán. 
23. října představil vernisáží svou novou autorskou výstavu Tomáš Makaj. Výstava nese název „Z historie strašických 
kasáren 1934 – 1949“. Autor ji doprovodil zajímavou přednáškou, která zahrnovala nejen výsledky a rozbor stavebně-
historického výzkumu ale i řadu dosud veřejně 
neznámých společenských událostí a jevů s výstavbou 
kasáren sepjatých. Vernisáž zahájil starosta obce 
Strašice J. Hahner a navštívila ji třicítka zájemců. 
Výstava potrvá do konce letošního roku. 
  Téhož dne, kdy byla zahájena výstava, se paní 
Renata Převrátilová zúčastnila porady všech krajských 
Informačních center v Plzni. S sebou přivezla 
z jednání řadu zajímavých propagačních brožur 
zejména ve vztahu k důležité budoucí akci – „Plzeň 
město evropské kultury 2015“. Materiály jsou 
k disposici zdarma v našem Infocentru. Na tuto akci 
vlastně volně navazuje dvoudenní seminář a setkání 
účastníků a odborníků z celého spektra kultury, jehož 
se za muzeum ve dnech 30. – 31. října zúčastnil M. 
Lang. Naše muzeum má vážný zájem se na Plzni 
EMK 2015 aktivně autorsky zúčastnit. Již v minulosti 
jsme představili tři projekty – jeden publikační a dva výstavní, které bychom rádi realizovali přímo v krajském městě. 
Zůstává ovšem otázkou, zda budou do akce zařazeny – „konkurence“ je obrovská. Ale vyvíjíme v tomto směru značný 
„lobbing“ v tom nejlepším slova smyslu. 
  Stranou ovšem nezůstává neustálá tvorba sbírky muzea. V říjnu se rozmnožila o několik sice drobných, ale opravdu 
pěkných předmětů, mj. o designersky velmi zdařilý budík zn. Prim cca z 60. let 20. století, nebo sadu amerických polních 



obvazů z 2. sv. války. Dosti vzácné jsou válečné oficiální osobní dokumenty, ale nevyplněné – Všeobecná občanská 
legitimace a Pracovní knížka, obojí z období tzv. Protektorátu. 
Ačkoliv je již po hlavní sezóně, návštěvníci do muzea stále docházejí a rozhodně nechybí ani zájem o Turistickou ubytovnu. 
Jejich statistiky vám přineseme v příštím, prosincovém čísle Barňáku. 
Ačkoliv, jak jsme řekli již v úvodu, počasí stále přeje zahrádkám i houbám, nebude od věci zastavíte-li se i u nás, v muzeu. 
Těšíme se na Vás!   
   
 
Z činnosti Místní knihovny a Brdské edice 
 
  Pomalu a jistě se blíží závěr roku 2013 a pro nás je na odboru 
kultury opět poněkud hektický. V rámci pořádání kulturních 
akcí jsme využili samozřejmě i většiny členů komise pro kulturu 
sport a turismus a to především při pořadatelské činnosti. 
Obzvláště pak při koncertě Lucie Revival, kdy byla zcela 
naplněna kapacita  velkého sálu společenského domu. Zkrátka a 
dobře se koná skoro každý víkend  kulturní akce při níž je 
potřeba každé ruky. Samozřejmě se nejedná jen o věci 
společensko zábavní, ale taktéž jsem se věnovali osvětové a 
přednáškové činnosti. V této oblasti spolupracuje Místní 
knihovna s Brdskou edicí o.s., která se bude snažit dostát svým 
vydavatelským závazkům a vydá všechny avizované knihy. Zde 
je třeba podotknout, že je to tak trochu o penězích. Zde je pak 
třeba poděkovat Plzeňskému skartu a.s. jenž je hlavním 
sponzorem strašické kultury.  
  Podívejme se však, co vás čeká v měsíci listopadu.  Hned první 
listopadový víkend se bude konat koncert Strašické Pohodovky, 
na který jsme upozorňovali v předchozích číslech. 9.listopadu 
pak bude od 17 hodin otevřena výstava ke 110 výročí 
narození Karla Vokáče. Výstava bude zpřístupněna v Malém 
sále společenského domu s názvem „ Karel Voká č- básník a 
učitel“. 
   Současně s výročím narození Karla Vokáče jsme si připomněli 
i výročí vzniku samostatného Československa. Při této 
příležitosti byla obnovena  pamětní deska z roku 1938, která byla odcizena v roce 2007. Za vydatné pomoci Obecního úřadu 
ve Strašicích , Plzeňského skartu a.s. a  firmy IVEX se podařilo vytvořit kopii, která nahrazuje původní bronzový odlitek.  
Podotýkáme, že se jedná o plastovou kopii ( snadno rozeznatelnou) a tak snad sběrači kovů o tento druh desky nebudou jevit 
zájem.  
 
Mezi další akce patří: 
 
Rozsvícení vánoční 
stromu  28.11 2013 
v 18 hodin  u Obecního 
úřadu. Zahraje 
Strašická Pohodovka , 
občerstvení zajištěno. 
 
Ve dnech 25.11. -
29.11.2013 se 
uskuteční vánoční 
prodejní výstava 
v Malém sále Místní 
knihovny. Bude 
přístupná v otevírací 
dobu knihovny. Těšit 
se můžete na vánoční 
dekorace, které si 
můžete na místě 
zakoupit. Těšíme se na 
Vaší návštěvu. 
 
Dne 1.12.2013 v 15 hodin  zveme všechny děti na Mikulášskou nadílku do Velkého sálu SD ve Strašicích a dne 
6.12.2013 od 20.00 zveme všechny dospěláky na Mikulášskou zábavu v podání Peciček a Strašické Pohodovky také do 
velkého sálu. A na adventní koncert Collegium musicum Vás zveme 15.12.2013 od 15 hodin. 

                           



                            Místní knihovna ve Strašicích  
Vás zve na program 

„Ta naše písnička česká“  
který se koná v sobotu  

16. listopadu 2013 od 15 hodin ve 
velkém sále Společenského domu ve 
Strašicích. Hrát a zpívat spolu s Vámi 

bude 
 Collegium musicum. 

Těšíme se na Vaši návštěvu  
Vstupné dobrovolné 

 

 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna“. 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-barnak.pdf 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                                            Barňák vychází jednou v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese www.knihovnastrasice.eu 



 


